

التاريخ: / / ٢٠١٦ م

المرفقات:



جامعة دمياط
الإدارة العامة للدراسات العليا والبحوث
إدارة البحوث

السيد الأستاذ الدكتور / أحمد لطفى ونس

عميد كلية الزراعة

تحية طيبة وبعد،،،

يطيب لي أن أقدم لسيادتكم بأسمى آيات الشكر والتقدير متمنين لشخصكم الكريم وافر الصحة والعافية .
نتشرف بان نرفق لسيادتكم طيه صورة مما ورد من المندوبية الدائمة لدولة الكويت لدى جامعة الدول
العربية بشأن الإعلان عن جائزة د. عبد الرحمن السميح للتنمية الإفريقية لعام ٢٠١٦ في مجال الأمن الغذائي
والتي تبلغ قيمتها مليون دولار وميدالية ذهبية ودرع وشهادة تقديرية .

برجاء التفضل بالعلم والتعميم بكليتكم الموقرة للتعريف بهذه الجائزة وترشيح من ترونه مناسباً للجائزة

على أن نواف بالرد في موعد غايته ٢٤/٤/٢٠١٦

وتفضلوا بقبول وافر الاحترام والتقدير،،،

المدير العام

المختص

فايزة السيد فودة

سمير راند شعيب

نائب رئيس الجامعة

لشئون الدراسات العليا والبحوث

٢٠١٦/٤/١٧

أ.د/ ممدوح محمد نعمة الله



الاستاذ المساعد
لشئون الدراسات
العليا والبحوث
د. البرهان بن علي



Damietta University

Permanent Mission of the State of Kuwait
to the League of Arab States



المندوبية الدائمة للدولة الكويت
لدى جامعة الدول العربية

التاريخ : 31 يناير 2016

الرقم: ٤٥ / ٢٠١٦

تتحدى الديمقراطية الشاذة لدولة الكويت، لدى إقامة الدبلوماسية العربية الدولية،
تجاهلها للأهمية الخاصة لإقامة الدبلوماسية العربية، القطاع السياسي، (إدارة) أفريقيا
والشؤون العربية الإفريقية.



5/0646

2016/2/1

تهدي الأمانة العامة لجامعة الدول العربية (إدارة أفريقيا والتعاون العربي
الأفريقي) أطيب تحياتها إلى (جميع المندوبيات) و تتشرف، ان ترفق عليه الاعلان
الخاص لجائزة الدكتور عبد الرحمن السميلا للتنمية الافريقية لعام 2016 في مجال
"الأمن الغذائي"، الوارد للامانة العامة من المندوبية الدائمة لدولة الكويت لدى
جامعة الدول العربية، بموجب مذكرتها رقم 45 بتاريخ 2016/1/31

جدير بالذكر ان هذه الجائزة تأتي تلبية لمبادرة صاحب السمو الامير التي أعلنها
خلال القمة العربية الأفريقية الثالثة التي استضافتها الكويت خلال نوفمبر 2013
بشأن تخصيص جائزة سنوية للأبحاث التنموية في أفريقيا.

أن أهداف الجائزة تتمثل في التقدير والاعتراف بأفضل الدراسات والأبحاث
التطبيقية والمشاريع العلمية والمبادرات الابتكارية التي حققت تأثيرا ملموسا وفعالا في
دفع عجلة التقدم وفي التنمية الاقتصادية والاجتماعية في الدول الأفريقية وتستهدف
أيضا إبراز الإنجازات الناجحة من خلال ثلاثة مجالات حيوية للمقارة الأفريقية هي
الأمن الغذائي والصحة والتعليم، والتي ستوازي الجائزة على تناولها خلال الأعوام
المقبلة.

قيمة الجائزة التي تقدمها الكويت تبلغ مليون دولار وتمنح لمجال واحد سنويا
وتقدم مع القيمة النقدية ميدالية ذهبية ودرع وشهادة تقديرية، و من أهم شروط
الجائزة أن يكون للمرشح إنجازات ملموسة وأعمال مبتكرة ترقى إلى المستوى
المنشود للجائزة وأن تكون الأعمال المقدمة ذات أهمية بالغة في دفع عجلة التنمية

١٨٠

٩١٢

2016.2.1
57



الاقتصادية والاجتماعية وتنمية الموارد البشرية والتنمية البشرية والتنمية البشرية والتنمية البشرية في القارة الأفريقية
في المجالات الثلاثة: التعليم والصحة والتأهية.

يأتي تقديم الجائزة في مجال الأمن الغذائي لعام 2016، الحافاً لتقديم الجائزة في
مجال الصحة عام 2015.

يتضمن الاعلان شروط التقديم للجائزة، دالماً بأن الحد الأقصى للتقدم وتقديم
الاعمال يجب ان يكون قبل 2016/5/31، وتقدمون مرفقاً في الاعلان ارقام الهاتف
وعنوان البريد الالكتروني لمكتب الجائزة بدولة الكويت، في حال مزيد من
الاستفسار.

تنتهز الأمانة العامة هذه المناسبة المناسبة للتدريب للمندوبين الموقرة عن فئات
التقدير والاعتبار. 

صورة:

مكتب الامين العام
مكتب الامين العام المساعد، رئيس قطاع الشؤون السياسية الدولية
مكتب الامين العام المساعد، رئيس قطاع الشؤون الاقتصادية
مكتب الامين العام المساعد، رئيس قطاع الشؤون الاجتماعية



AL-SUMAIT PRIZE

Al-Sumait Prize 2016

Invitation for Nominations

The Amir of the State of Kuwait, His Highness Sheikh Sabah Al-Ahmad Al-Jaber Al-Sabah, has approved an initiative to the third African Arab Summit held by the State of Kuwait. This initiative is aimed at an annual award by the State of Kuwait for the advancement of economic, social, human resources, and infrastructure development in the African continent titled the "Dr. Abdulrahman Al-Sumait Prize" after a Kuwaiti physician who spent his lifetime dedicated towards helping the poor in Africa in the field of health and education.

The objective of this prize is the appreciation, recognition of the best African scientific projects, applied research, and innovative initiatives, which within the health field have made significant impact and having influence in advancing progress to economic and social development in Africa. The awarded projects should help African nations to overcome poverty, hunger, lack of potable water, diseases or to improve health care, literacy and the allocation of economic resources. The Prize should also highlight successes within the following subjects: Food Security, Health and Education.

The subject for the 2016 prize is Food Security:

The prize is to be awarded to individuals or institutions who through their research projects or initiatives have made significant advancement within one or more of the following areas:

- Developing new varieties of seeds, crop or livestock which can improve the food security of the poor population in Africa by increasing the caloric and nutritional value of food produced and consumed domestically.
- Improving farmers' access to agricultural inputs, techniques, technologies and markets to so to increase the availability of staple products which form part of the diet of the poorest people in Africa.
- Improving farmers' resilience to climate change and extreme weather conditions.

Conditions and requirements:

1. The nominee candidates' research work or projects and initiatives must be innovative and must have achieved high impact in line with the higher standards for the prize.
2. The submitted work must be of paramount importance in promoting significant economic, social, human resources and infrastructure development in the African continent within the concerned field of the prize.
3. Submitted research work of a nominated candidate should be composed of studies and applied research, possibly in refereed journals and recognized at a global level within the announced field. The research output is expected to have been applied after publication in African countries within the past ten years. Adequate evidence of its needs to be provided.
4. Nominations should be received from institutions and scientific centers (universities, institutes and centers of research) as well as from competent regional or international and UN organizations and awarded to former winners in the field of the prize or former evaluation members. Nominations will only be accepted through institutions or other possible nominators mentioned above.
5. All submitted work must be submitted in English.
6. Fill in the prize application form and send it along with the scientific production works electronically in PDF format via City, Doha, Qatar, Fax: +965 22204612 or via the Kuwait Foundation for the Advancement of Sciences (KCFAS) E-mail: alsumait@kfas.org.kw. The nomination form can be obtained from the KCFAS website <http://www.kfas.org.kw>. Applications are addressed to the Director General of the Foundation.

The application and submitted works must be received before 31/05/2016

For more information and inquiries please, contact the Prize Office
T: +965 22204612 F: +965 22204612 E: alsumait@kfas.org.kw